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§ 1. Anmälan av föregående protokoll  
Anmäldes justerat protokoll från styrelsens sammanträde den 29 september 

2015. 

 

§ 2. Val av justeringsmän 
Utsågs ordföranden Ann-Margarethe Livh att jämte vice ordföranden Christina 

Elffors Sjödin justera dagens protokoll. 

 

§ 3. Avrapportering avgivna remissvar 

DNR 2015/1636-1.5 

 

Förelåg styrelseärende av verkställande direktören. 

 

Styrelsen beslöt godkänna rapporten. 

 

§ 4. Kommunfullmäktiges beslut avseende kompletterande 
ägardirektiv 

DNR 2015/1612-1.2.1 

 

Förelåg styrelseärende av verkställande direktören. 

 

Styrelsen beslöt godkänna anmälan av Stockholms Stadshus AB ärenden 2015-

09-14 och 2015-10-19 angående kommunfullmäktiges beslut om kompletterande 

ägardirektiv. 

 

Vice ordförande Christina Elffors Sjödin, ledamoten Ewa Samuelsson och 

suppleanten Linda Nordlund lämnade följande särskilda uttalande: 

 
Avseende anmälan av kommunfullmäktiges beslut gällande ändring av VA-taxan vill vi påtala att 

taxehöjningen är iögonfallande stor. Detta beror på att den rödgrönrosa majoriteten i kommunfullmäktige har 

antagit vidlyftiga ägardirektiv som i mycket stor omfattning ökar bördan och belastningen på stockholmarnas 

gemensamma vattenbolag. 

 

Under Alliansens majoritet drevs Stockholm Vatten AB kostnadseffektivt utifrån rådande lagstiftning, 

bolagets bästa och med VA-kollektivets intresse för ögonen. Bolaget fokuserade på kärnverksamheten vilket 

var nödvändigt. Under 2006–2014 kunde Stockholm Vatten AB gå i frontlinjen för nya innovationer och 

ansvara för en rad miljöförbättringar samtidigt som bolaget hade landets lägsta taxa. 

 

Vi ser nu med oro på hur majoritetens omfattande och vidlyftiga ägardirektiv riskerar att driva bolaget allt 

längre från ekonomiskt ansvarstagande och fokus på kärnverksamheten.  

Vi delar dock bedömningen att en viss taxehöjning behövs med tanke på de utmaningar som bolaget står för, 

inte minst avseende projektet Stockholms Framtida Avloppsrening. Dock ser vi mot bakgrund av bolagets 

egen genomgång av de nya ägardirektiven att en inte oansenlig del av taxehöjningen kan härledas till ny 

verksamhet som bland annat föranleder en rad nya tjänster. 

 

Den nya majoriteten gör ett stort nummer av att de nu lämnar den modell för underhåll av ledningsnätet som 

bolaget har använt sig av och istället går över till en modell där fullt fungerande ledningar kommer att bytas 

ut regelbundet. Detta beslut vilar på mycket instabil grund, vilket blir tydligt för den som läser borgarrådets 


